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جلسه  – فخری ســادات مسچی:  گروه سیاسی 
رای اعتماد به مســعود فیاضی وزیر پیشنهادی آمورش و 
پرورش امروز در حالی برگزار می شــود که به نظر می رسد 
ماه عسل دولت و مجلس رو به پایان است . این موضوع را 
از نطق نمایندگان در جلسه هفته گذشته مجلس با حضور 
وزیر اقتصاد و همچنین واکنــش نمایندگان به نطق روح 
الله حضرت پور در جلســه یکشنبه مجلس فهمید؛ زمانی 
که حضرت پور به گرانی های اخیر و چشــمان بسته صداو 
سیما و مجلس و مسئولان بر مشکلات روزافزون مردم در 
دولت جدید اعتراض کرد، نمایندگان با احســنت احسنت 
گفتن های خود نشان دادند که بعد از سه ماه تقریبا به این 
نتیجه رسیده اند که با شعار و وعده چیزی درست نخواهد 
شــد و اگر همین طور ادامه پیدا کند، نابسامانی ها نه فقط 

دامان دولت، که مجلس همراه را هم خواهد گرفت.
از ســوی دیگر بعد از 100 روزی که از دولت گذشــته 
بعضی نمایندگان الان به این نتیجه رســیده اند که بعضی 
وزیران دولت جدید در حد و قواره وزارت نیســتند و این 
آگاهی باعث دقت بیشــتر در رای به گزینه وزارت آموزش 
و پرورش خواهد شد ؛ اما همه اینها باعث شده که دولت و 
طرفداران فیاضی )چه فامیل و چه غیرفامیل( تلاش خود 
را برای رای آوری او بیشــتر کنند و بــه غیر از لابی های 
پشت پرده، جتی در سخنان خویش نیز به نوعی مخالفان 
فیاضی را تلویحا تهدید کنند! سید محمد حسینی معاون 
پارلمانــی رئیس جمهور در مصاحبــه ای که دیروز انجام 
داده، گفته اســت: توقع این است که روز سه شنبه کابینه 
دولت کامل شــود. آموزش و پرورش یک دستگاه عریض 
و طویل و با اهمیت اســت و آن را نمی شــود با سرپرست 

اداره کرد. 
اینکه سه ماه است که دولت این وزارت را با سرپرست 
اداره می کند، از نگاه حســینی مســاله خاصی نیست ولی 

گویــا مجلس حق ندارد کــه گزینه ای را کــه نامطلوب 
تشــخیص داده، رد کند والا متهم به بی توجهی به وزارت 
خانــه عریض و طویل آموزش وپرورش می شــود! در واقع 
از نظر ایــن عضو دولت، آموزش و پــرورش را تا به حال 
می شده با سرپرست اداره کرد ولی از این به بعد نمی شود! 
حســینی در ادامه تصریح کرد: ما با وزیر پیشــنهادی  
آموزش و پرورش در کمیســیون های مختلف جلســاتی 
داشــتیم و آقای فیاضی به ابهامات و سوالات پاسخ داد. از 
نمایندگان هم انتظار می رود حرف ها و برنامه ها را بشنوند 
سوالاتی که دارند بپرسند تا ابهامات برطرف شود و بر آن 
مبنــا تصمیم بگیرند و اگر هم ایرادی و اشــکالی از جای 
دیگری وجود دارد آن را به این موضوع تسری ندهند تا ان 

شاءالله دولت بتواند با قدرت کارش را ادامه دهد.

منطــق  روی  از  اگرچــه  ســخنانی  چنیــن 
نیســت و لــی کارکــرد خــود را دارد و پیامــی را بــه 
 مجلــس و نماینــدگان مخابــره می کنــد کــه چندان

 دوستانه نیست!
در همین راســتا  مهرداد ویس کرمی عضو کمیسیون 
آمــوزش و تحقیقات مجلس و از طرفداران فیاضی نیز روز 
دوشــنبه گفت:  تا لحظه رای اعتمــاد برنامه ها و کارنامه 
وزیر پیشــنهادی را بررسی می کنیم.متاســفانه از بیرون 
مجلــس، گروه اندکی تصمیم می گیرنــد و به دلیل اینکه 
فضای مجــازی را در اختیار دارند به گونه ای القا می کنند 
که نظر مردم آنگونه که آنها می گویند، اســت. گروهی که 
خودشان سرکار بوده و هیچ هنری نداشتند و یا به صورت 
سیاســی به این وزارتخانه نگاه می کنند با ورود یک مدیر 

انقلابی بــه وزارت آموزش پرورش مخالفــت می کنند از 
این رو باید مراقب باشــیم که عده ای از بیرون، مجلس را 
هدایت نکنند... فیاضی آموزش و پرورش را می شناســد و 
برنامه های قابل قبولــی دارد؛ فضای منفی که وجود دارد 

مبتنی بر تهمت و بهتان سیاسی است.
این ســخنان در حالی بیان شــده که علیرضا منادی 
ســفیدان رئیس کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس 
خبــر داد که این کمیســیون به برنامه های ارائه شــده از 
سوی مسعود فیاضی وزیر پیشــنهادی آموزش و پرورش 
رای مثبت نداده است. محمدرضا احمدی دبیر کمیسیون 
آمــوزش و تحقیقات مجلس نیز با تائیــد این خبر گفت 
که در جلســه 2۳ ابان این کمیســیون ۳ موضوع سوابق، 
صلاحیــت و اعتبار مــدارک، ســوابق و برنامه های وزیر 
پیشــنهادی مورد بررسی قرار گرفت و فیاضی نیز به بیان 
توضیحاتــی درباره برنامه هایش پرداخــت. در نهایت این 
کمیســیون به برنامه های ارائه شــده از سوی فیاضی رای 
مثبت نداد و گــزارش رای گیری کمیســیون آموزش در 
جلسه صحن علنی روز سه شــنبه )2۵ آبان( و در جریان 

اعطای رای اعتماد قرائت خواهد شد.
پیش از ایــن نیز در روز قرائت نامه رئیســی مبنی بر 
معرفــی فیاضی، نمایندگان به ایــن معرفی اعتراض کرده 
بودنــد و از جملــه مجتبــی ذوالنوری طــی تذکری به 
رئیس جمهــور تصریح کــرد: دولت با گزینه پیشــنهادی 

وزارت آموزش و پرورش فرهنگیان را تحقیر کرد! 
دولت امــا از این گزینه خود کوتــاه نیامده و اگر قبلا 
اعلام شده بود که محمدرضا مخبر به نمانیدگی از رئیسی 
در جلسه رای اعتماد شــرکت خواهد کرد، اما در آستانه 
جلســه اعلام شد که ابراهیم رئیسی خود به جلسه خواهد 
آمد تا شــاید مجموعه این شــرایط بتوانــد به رای آوری 

فیاضی برادر داماد علیرضا زاکانی منجر شود.

حضور رئیسی در مجلس برای وزیر شدن فیاضی  

آیا مجلس به فرد بی تجربه و خارج از بدنه آموزش و پرورش رأی خواهد داد؟

ســیدابراهیم رئیســی در دیدار »مولود چاووش اوغلو« 
وزیر خارجه ترکیه، توسعه روابط دو کشور به ویژه در حوزه 
مســائل تجاری و اقتصادی را به نفع دو ملت  ارزیابی کرد و 
گفــت: ایران و ترکیه باید با نهایی کردن نقشــه  راه ارتقای 
همکاری ها، که تدوین آن در دســتور کار دو کشــور است، 
آماده ارتقای روابط از ســطح کنونی به همکاری های همه 

جانبه باشند.
رئیس جمهوری روابط نزدیک دو همسایه را به نفع صلح 
و ثبات در منطقه دانست و گفت: همکاری های منطقه ای دو 
کشور باید به همکاری در عرصه بین المللی تبدیل شود و این 
نوع تعاملات با توجه به جایگاه مهم دو کشــور می تواند در 

معادلات جهانی مؤثر باشد.

وی با اشــاره به نــگاه جمهوری اســلامی درباره توانایی 
کشــورهای منطقه برای حل مســائل خود بــدون دخالت 
بیگانگان، خاطرنشان کرد: حضور بیگانگان جز ناامنی و تنش 
میان ملت ها و دولت های منطقه نتیجه ای ندارد؛ همچنان که 
20 سال حضور آمریکا در افغانستان جز قتل و خونریزی و 
تخریب نتیجه ای نداشت و مشخص شد مشکلات افغانستان 
به دست مردم این کشــور و با کمک همسایگان قابل حل 

است.
رئیســی با تاکید بر اینکه اقدامــات داعش به زیان همه 
کشــورهای منطقه اســت، گفت: داعش به اذعان مقامات 
آمریکایی ســاخته آنهاســت و طبیعتا این جریان با فرمان 
آمریکایی ها حرکت و به صورت نیابتی در کشورهای مختلف 

قتل و خونریــزی می کند. رئیس جمهــوری با بیان اینکه 
حضور این گروه تروریســتی را در هر کجای منطقه به زیان 
ملت ها می دانیم، گفت: مبارزه با تروریسم و جرایم سازمان 
یافته می تواند از محورهای همکاری  تهران و آنکارا باشــد و 
ایران برای ارتقای سطح همکاری در این زمینه آماده است.

وی همچنین با اشاره به سخنان وزیر خارجه ترکیه درباره 
همکاری مشــترک با ایران برای ایجاد ثبات و توسعه روابط 
تجاری در منطقه قفقاز جنوبی، گفت: جمهوری اسلامی ایران 
با جمهوری آذربایجان و ترکیه فراتر از رابطه همســایگی، 
پیوند عمیق و دیرینه اعتقادی و فرهنگی دارد و نباید اجازه 
دهیم برخی تحرکات بیگانه خدشه ای در روابط ایجاد کند. 
»مولود چاووش اوغلو« وزیر خارجه ترکیه نیز در این دیدار 

با تاکید بر اینکه کشورش به دنبال ایجاد شتاب در افزایش 
سطح روابط با جمهوری اســلامی ایران است، گفت: ترکیه 
دولت جدید ایران را دولتی نتیجه گرا می داند و مصمم است 

سطح همکاری ها با تهران را هر چه بیشتر افزایش دهد.
وزیر خارجه ترکیه با اشاره به اهمیت همکاری و مشارکت 
ایران در توسعه ثبات و تجارت در قفقاز جنوبی، تصریح کرد: 
برای افزایش ثبات و مناســبات تجاری در قفقاز جنوبی به 
دنبــال ایجاد و تقویت همکاری های مشــترک با جمهوری 

اسلامی ایران هستیم.
وی همچنین با اشاره به تحولات منطقه، همکاری با ایران 
در مبارزه با تروریســم و ایجاد ثبات و آرامش در منطقه را 

خواستار شد.

هفتمین جلســه دادگاه رسیدگی به اتهامات ۹۹ متهم 
پرونده موسوم به ثبت ســفارش خودرو با موضوع قاچاق 
سازمان یافته خودرو امروز دوشنبه 2۴ آبان ماه به ریاست 

قاضی صلواتی برگزار شد.
به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضائیه، قاضی صلواتی در 
ابتدای جلسه ضمن اعلام رسمیت جلسه دادگاه از وکیل 
متهم علی آبادی خواســت در جایگاه قــرار گرفته و ادامه 

دفاعیات را بیان کند.
نبی زاده وکیل متهم علی آبادی گفت: گزارش سازمان 
بازرسی کل کشور در خصوص موکلم وحی منزل نیست و 

نمی توان به آن استناد کرد.
وی در ادامه افزود: طبق گزارش ســازمان بازرسی کل 
کشــور ادعا شده اســت که توقف ثبت سفارشات خودرو 
در تاریــخ ۹۵/0/2۳ ابلاغ شــده در حالی که بر اســاس 
مســتندات در تاریخ ۹۵/0/1۳ نامه از طرف موکلم ابلاغ 
شده و جعل و تخلفات متوجه شرکت راهبر است و موکلم 
مدعی این اســت که چرا سامانه در آن بازه زمانی ده روزه 

توسط شرکت راهبر بسته نشده است.
وی افزود: موکل بنده تصمیم ساز نبوده، بلکه تصمیم 

در جایی دیگر گرفته شده است.
در ادامه قاضی صلواتی از یزدانی فر، نماینده دادستان 

خواست توضیحات خود را نسبت به دفاعیات وکیل متهم 
علی آبادی بیان کند.

یزدانی فر، نماینده دادســتان بیــان کرد: در خصوص 
کیفرخواست تمامی گزارشــات مبتنی بر گزارش سازمان 
بازرســی، وزارت اطلاعــات، پلیــس فتا و گزارشــات از 
مراجع قضایی مســتدل اســت و در خصوص این پرونده 

پیگیری های بسیاری شده است.
نماینده دادســتان خطاب به وکیــل متهم علی آبادی 
افزود: فســاد هماهنگ و جرم سازمان یافته متوجه موکل 
شماست. مشخص است ثبت سفارش ۳۴000 خودرو طی 
بازه زمانی ده روزه حاکی از اطلاع رســانی گسترده برای 
ثبت سفارش به صورت سازمان یافته بوده است که بر این 
اســاس معاونت در اخلال در نظام اقتصادی کشور توسط 

موکل شما انجام شده است.
قاضی صلواتی از متهم علی آبادی خواســت در جایگاه 

دفاعیات خود را بیان کند.
متهم علی آبــادی ضمن رد تمامی اتهامات انتســابی 
گفــت: من در تاریــخ 10/1۳/ ۹۵ نامه ابلاغ شــده را به 
حراســت سازمان و شرکت راهبر گزارش داده ام که جعل 

و تخلف صورت گرفته است.
نماینده دادســتان خطاب به متهــم علی آبادی گفت: 

دلیل جلسات بعدی شــما با افراد متعدد و متهم صیادی 
چه بوده و چرا اجرای نامه ابلاغی شــما دارای ابهام است. 

عملا نامه ابلاغی شما اجرایی نشده است.
قاضی صلواتی هم خطاب بــه متهم علی آبادی گفت: 
شــما به دلیل اینکه مخالف اجــرای نامه ابلاغی مبنی بر 
واردات خــودرو خارجی بوده ایــد آن را در عمل نیز اجرا 
نکرده اید و دســتور صوری ابلاغ کرده اید، شما وقتی که 
مخالف اجرای یک ابلاغیه بوده اید، از اجرای آن استنکاف 
کرده اید، ثبت ســفارش ۳۴000 خودرو خارجی طی ده 
روز در سامانه فاجعه است و مشخصا این حاکی از جرایم 

سازمان یافته است.
متهــم علــی آبــادی در ادامــه گفت: من مســئول 
ثبت ســفارش خودرو نبــوده ام و در حوزه مســئولیتم 
تمامی مواردی که شناســایی کرده ایــم را به ناظر فنی و 

شرکت راهبر اعلام کرده ایم.
قاضی صلواتــی در ادامه جلســه دادگاه ضمن قرائت 
اتهامات فرزاد محمــدی، متهم ردیف چهارم، وی را برای 

بیان دفاعیات به جایگاه فراخواند.
متهــم محمدی گفت: جعــل و تخلفات صورت گرفته 
ثبت سفارش خودرو، قبل از ورود بنده به سازمان توسعه 

و تجارت به عنوان معاون صورت گرفته است.

قاضی صلواتی خطاب به متهم محمدی گفت: به شــما 
شفاها اعلام شده که ثبت سفارش در سامانه متوقف شده 

است؟
متهم محمدی گفت: بله شفاها به من اعلام کرده اند.

قاضی صلواتی خطاب به متهم محمدی بیان داشــت: 
چــرا در تاریخ ۹۵/10/1۳ ثبت ســفارش خودرو خارجی 
که طی نامه ابلاغیه متوقف می شود به گمرک اعلام نشده 

است؟
متهم محمدی گفت: من در تاریخ مذکور ســمتی در 

سازمان توسعه و تجارت نداشته ام.
متهم محمدی در ادامه دفاعیات خود مدعی شــد: در 
تاریخ ۹۶/۳/۳0 اولین نامه تخلفات احصا شده را به شرکت 
راهبــر اعلام کرده ایم و طی ۵2 فقــره نامه تخلفات را به 

حراست سازمان و شرکت راهبر اعلام داشته ایم.
وی در پایــان دفاعیات خود افــزود: در زمان مدیریت 
حسن پور در شــرکت راهبر، توسط شرکت مذکور 1۵0 
آی پی شناسایی شد و به حراست سازمان توسعه تجارت 

برای پیگیری داده شده است.
قاضــی صلواتی ضمــن اعــلام ختم جلســه دادگاه 
 گفــت: ادامــه دفاعیات امروز ســاعت ۹ صبح اســتماع

 خواهد شد.

دیوان محاسبات کشــور با ارائه گزارش ۶ ماهه نخست 
ســال درباره اجرای قانون بودجه 1۴00 به مجلس شورای 
اســلامی، اعلام کرد: فقط 20 درصد احکام بودجه 1۴00 

اجرایی شده اند.
به گزارش روابط عمومی دیوان محاسبات کشور، گزارش 
اجرای قانون بودجه ســال 1۴00 در بــازه زمانی ۶ ماهه 
نخست، به مجلس شورای اســلامی ارائه شد. این اقدام که 
برای نخســتین بار پیش از ارائه لایحه بودجه سال آینده و 
براساس بررسی کلیه احکام و تبصره های قانون بودجه انجام 
شده اســت، به دولت و مجلس در تدوین و تصویب هرچه 
بهتر لایحه بودجه سال 1۴01 به ویژه در بخش شرکت های 

دولتی کمک شایانی می کند.
براســاس این گزارش، از مجموع ۴10 حکم مندرج در 

قانون بودجه ســال جاری، ۸2 حکم یعنی تنها 20 درصد 
آن به صورت کامل اجرا شــده است، 2۳۸ حکم معادل ۵۸ 
درصــد دارای عملکرد ناقص  بــوده و ۹0 حکم معادل 22 
درصد نیز فاقد عملکرد بوده اند. یافته های این گزارش نشان 
می دهد در حالی که طبق بند )ف( تبصره 20 قانون بودجه 
ســال 1۴00 باید تمامی ۴۹ آیین نامــه لازم جهت اجرای 
کلیه بندها و تبصره های قانون بودجه تا پایان خردادماه به 
تصویب هیات وزیران می رسید اما تا پایان شهریورماه تنها 
2۵ تصویب نامه معادل ۵1 درصد تصویب و ابلاغ شده است 

و 2۴ مورد معادل ۴۹ درصد به مرحله ابلاغ نرسیده است.
در بخشــی از گزارش دیوان محاسبات کشور از اجرای 
قانون بودجه ســال 1۴00 در بازه زمانی ۶ ماهه نخســت 
سال، می توان به عملکرد ضعیف دستگاه های اجرایی نسبت 
به انجام تکلیف قانونی )در راستای ایجاد شفافیت و انضباط 
مالی( جهت درج اطلاعات در ســامانه هایی همچون سادا 
)سامانه دارایی ها و اموال(، پاکنام )پایگاه اطلاعات کارکنان 

نظام اداری( و سامانه حقوق و مزایا اشاره کرد.
بررسی ها حکایت از آن دارند که در این مدت، در سامانه 

ســادا ۵۵۸ دســتگاه اجرایی اموال خود را ثبت نکرده و یا 
ناقص ثبت کرده اند. همچنین، در ســامانه پاکنا از مجموع 
۳۸2 شرکت دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته به 
دولت، ۵۵ شرکت اطلاعات پایه ای، ۶۳ شرکت صورت های 
مالی، ۵2 شــرکت بودجه، ۸2 شــرکت گــزارش عملکرد 
و نهایتا ۵۳ شــرکت اطلاعات نیروی انســانی خود را ثبت 

نکرده اند.
از سوی دیگر، در سامانه حقوق و مزایا در حالی که قرار 
بود طبق تبصره 1۸ قانون بودجه، تســهیلات متعددی به 
بخش اشتغال اختصاص یافته و پرداخت شود، فقط کمتر از 
یک درصد از محل هدفمندی یارانه ها )بند الف( اختصاص 
یافته اما پرداخت نشــده اســت و ســایر بندها عملکردی 

نداشته اند.

رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه در قانون اساسی تصریح 
شــده هر کس از طــرز کار قوا شــکایت دارد می تواند در 
کمیســیون اصل ۹0 مطرح کند، گفت: از سال ۵۹ تاکنون 
که این قانون و آیین نامه آن اجرایی شده هنوز ممکن است 
یک تعریف مشترک درباره مفهوم شکایت، طرز کار و یا نحوه 
شکایت حاصل نشده باشد که اگر این مسئله به خوبی تبیین 

نشود ممکن است باعث تداخل کارها شود.
قضائیــه،  قــوه  رســانه  مرکــز  گــزارش  بــه 
حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای در جلسه صبح 
دیروز دوشنبه شورای عالی قوه قضائیه، با بیان اینکه دستگاه 
قضایی بر حسب وظیفه ذاتی و قانونی و بر اساس تأکیدات 
و انتظارات مقام معظم رهبری وظیفه خود می داند با کمک 
به دولت در حل مشکلات باری از دوش مردم بردارد، گفت: 
برای حل مشــکلات باید به یک فهم مشــترک از مسائل و 

راهکارهای واحد برسیم.
 محسنی اژه ای در همین راستا بر لزوم گفتگوی بیشتر با 
دولت و مجلس تأکید کرد و متذکر شــد: اگر هر سه قوه به 
درک واحدی از مشکلات و راه حل آن ها نرسند و هر کدام 

بخواهند راه خود را بروند مسائل حل نمی شود.
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به برگزاری ۷ نشست رئیس 
قوه قضائیه با کمیسیون های مجلس در ۴ ماه اخیر به ارائه 
گزارشی از جلسه دیروز خود با اعضای کمیسیون اصل ۹0 
مجلس پرداخت و گفت: در قانون اساســی تصریح شده هر 
کس از طرز کار قوا شکایت دارد می تواند در کمیسیون اصل 

۹0 مطرح کند.
 محســنی اژه ای افزود: از سال ۵۹ تاکنون که این قانون 

و آیین نامه آن اجرایی شــده هنوز ممکن است یک تعریف 
مشــترک درباره مفهوم شکایت، طرز کار و یا نحوه شکایت 
حاصل نشده باشد که اگر این مسئله به خوبی تبیین نشود 

ممکن است باعث تداخل کارها شود.
رئیس قوه قضائیه گفت: مجلس شــورای اسلامی یکی از 
وظایف خود را نظارت بر همه امور کشــور می داند و در قوه 
قضائیه هم دو مجموعه نظارتی وجود دارد که یکی سازمان 
بازرسی است که بر اساس اصل 1۷۴ قانون اساسی بر روند 

حسن اجرای قوانین نظارت دارد.
 محســنی اژه ای افزود: دیوان عدالت اداری هم بر اساس 
قانون اساسی مسئول بررســی تصمیمات و بخشنامه های 
دولت است که به شــکایات مردمی در این حوزه رسیدگی 
می کند و ما باید بررسی کنیم چگونه می توانیم ظرفیت این 
مجموعه ها با ظرفیت مجلس را به گونه ای هماهنگ کنیم 
تا با جلوگیری از موازی کاری ها نقش موثری در اصلاح امور 

داشته باشند.
وی ادامه داد: مجلســی ها از دیرباز گلایه داشــتند که 
بر اســاس وظیفه ذاتی خود تحقیــق و تفحص هایی انجام 
می دهنــد و آن را برای رســیدگی به قــوه قضائیه ارجاع 
می دهند و یا گزارش هایی از ســوی کمیسیون اصل ۹0 به 
دستگاه قضایی ارجاع می شود که نتیجه آن ها معلوم نیست.

 محسنی اژه ای تصریح کرد: طبعاً همکاران ما در دستگاه 

قضایی نیز نظراتی در این خصوص دارند و یکی از بسترهایی 
کــه می توان در این خصوص هم اندیشــی کــرد تا به یک 
فهم مشــترک و راه حل دقیق بــرای هم افزایی ظرفیت ها 
و پیشــگیری از مــوازی کاری ها و خنثی کــردن اقدامات 
دستگاه ها رســید، گفتگو و برگزاری نشست های مشترک 

است.
رئیس قوه قضائیه گفت که دستگاه قضا با دولت نیز برای 
رسیدن به دیدگاه مشترک درباره مسائل بحث و تبادل نظر 
دارد و از جلســات سرانه قوا به عنوان یکی از بسترهای هم 
اندیشــی برای رسیدن به فهم مشــترک درباره موضوعات 
مختلــف و اولویت بندی آن ها بر اســاس ملاک های مورد 

اجماع یاد کرد.
 محسنی اژه ای افزود: در جلســات سران قوا که از آغاز 
دولت سیزدهم به جز یک نوبت، هر هفته شنبه ها به صورت 
مســتمر برگزار شــده، بحث و تبادل نظر شــده که کدام 
مشکلات ناشی از اشکالات ســاختاری و کدام یک مربوط 
به ضعف قوانین و دســتور العمل هــا و کدام یک مربوط به 

روندهاست که نیازمند اصلاح هستند.
رئیس دســتگاه قضا از مســئله اقتصاد به عنوان اولویت 
امروز کشــور یاد کرد و گفت: یکی از اولویت های نظام که 
مقام معظم رهبری سالهاست بر آن تأکید دارند و هم خنثی 
کننده نقشه ها و تحریم های دشمنان و هم به استقلال واقعی 

کشــور و افزایش امید و اعتماد مردم کمک می کند، تولید 
است.

 محسنی اژه ای افزود: دولت سیزدهم رونق و جهش تولید 
و ایجاد اشتغال را از عوامل اصلی کاهش مشکلات معیشتی و 
اقتصادی مردم می داند و قوه قضائیه و مجلس هم باید دولت 
را در این عرصه یاری کنند و باید ببینیم چه وظایفی در این 

زمینه برعهده ماست.
رئیس دســتگاه قضا از قاچــاق کالا و ارز به عنوان یکی 
از موانع تولید یاد کرد و گفت: مســلماً یکی از از پدیده های 
شــومی که بر تولید داخلی تأثیر می گذارد و می تواند بعضی 

وقت ها تولید را فشل کند، قاچاق است.
وی ادامه داد: مسئولان همواره به دنبال مقابله با قاچاق 
بوده اند، اما با این وجود گفته می شــود که در طول ســال 
میلیاردها تومان قاچاق انجام می شود که عدد قابل توجهی 
اســت و اگر بخواهیم همان مسیر گذشــته را ادامه دهیم 
نتیجه مطلوب نمی گیریم. رئیس قوه قضائیه بر همین اساس 
متذکر شد که مجموعه دســتگاه های نظام و مردم و خود 
تولیــد کنندگان و صنوف و تجار و فعالان اقتصادی متدین 
انقلابی هم باید برای مقابله با قاچاق وارد میدان شوند و یک 

دستگاه به تنهایی نمی تواند کاری انجام دهد.
 محسنی اژه ای بر لزوم همگرایی همه دستگاه ها و مردم 
برای مقابله با قاچاق ســازمان یافته تأکید کرد و گفت که 
گاهی برخی افراد که قاچاق انجام می دهند قصد ضربه زدن 
به نظام را ندارند، اما قطعاً کسانی که پشت پرده قاچاق های 
تشــکیلاتی قرار دارند و زمینه و بسترها را فراهم می کنند 

قصدشان ضربه زدن به نظام و کشور است.

رئیس جمهوری در دیدار وزیر خارجه ترکیه:

با جمهوری آذربایجان و ترکیه پیوند عمیق و دیرینه اعتقادی و فرهنگی داریم 

در هفتمین جلسه دادگاه پرونده ثبت سفارش خودرو چه گذشت؟

دیوان محاسبات: 

فقط ۲۰ درصد احکام بودجه ۱۴۰۰ اجرایی شده است

رئیس قوه قضائیه:

مفهوم و نحوه شکایت از طرز کار قوا تبیین نشده است

تاکید بر ضرورت تثبیت تنظیم بازار 
در بخش مواد غذایی و خوراکی

در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت درباره سپرده گذاری از منابع صندوق 
توسعه ملی در صندوق تثبیت بازار سرمایه؛ مقرر شد مدیر عامل صندوق توسعه 

ملی مصوبات لازم در این زمینه را اخذ و به اجرا درآورد.
به گزارش ایسنا، جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت یکشنبه شب به ریاست 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی برگزار شد و در آن وزیر جهاد کشاورزی گزارشی از 
وضعیت تنظیم بازار مواد غذایی و خوراکی ها با توجه به تقسیم کار جدید و تفویض 
اختیارات و اقدامات مناســبی که دراین حوزه با مشارکت فعال بسیج و بازرسان 

وزارتخانه های جهادکشاورزی و صنعت، معدن و تجارت انجام شده، بیان کرد.
وزارت جهاد کشــاورزی همچنین در گزارش های جداگانه ای، وضعیت توزیع 
مرغ و تخم مرغ را با قیمت های مصوب و تحت نظارت، از طریق سامانه هوشمندی 

که به تازگی با عنوان »بازرگام« راه اندازی شده، تشریح کرد.
پس از ارائه گزارش وزارت جهادکشاورزی مقرر شد تنظیم بازار در بخش مواد 
غذایی به گونه ای باشــد که شاهد افزایش قیمت نباشیم و قیمت ها تثبیت شود. 
همچنین در این جلسه بر تقویت صندوق تثبیت بازار سرمایه از طریق منابع قانونی 

ازجمله صندوق توسعه ملی تاکید شد.
در ادامه این جلسه، رئیس کل بانک مرکزی گزارشی از اقدامات خود در تنظیم 
بازار ارز و چگونگی نظارت بر مبادلات ریالی فعالان حوزه بازار ارز ارائه کرد و مقرر 

شد اقدامات در این زمینه با قدرت ادامه یابد.

ابلاغ ضوابط صرفه جویی انرژی در ساختمان ها 
محمــد مخبر معاون اول رئیس جمهوری مصوبه هیات دولت درباره »ضوابط 
صرفه جویی انرژی در ساختمان ها« و اصلاحیه آیین نامه اجرایی تعیین ارزیابی 

تجربه پیمانکار را برای اجرا ابلاغ کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دفتر هیات دولت، هیات وزیران در جلسه 1۹ 
آبان و در راستای تکلیف مقرر در قانون برنامه ششم توسعه مبنی بر اتخاذ تدابیر 
لازم از سوی دولت برای کاهش سالانه ۵ درصد از تلفات انرژی در بخش ساختمان 
به عنوان بزرگ ترین بخش مصرف کننده انرژی در کشور، هیئت وزیران »ضوابط 

صرفه جویی انرژی در ساختمان ها« را به تصویب رساند.
ارتقای کیفیت ساخت و سازها از طریق بهینه سازی و صرفه جویی در مصرف 
انرژی، ارتقای رده انرژی ساختمان ها از طریق اعمال تشویقات و تنبیهات )گازبها و 
تعرفه برق( و استفاده از ظرفیت قانون هدفمندی یارانه ها با هدف افزایش بهره وری 

انرژی در ساختمان ها، از جمله دلایل مصوبه یاد شده است.
بر این اساس، دستگاه های اجرایی مندرج در قانون خدمات کشوری موظفند 
به منظور کســب رده انرژی ذکر شده در مبحث 1۹ مقررات ملی ساختمان )رده 
انرژی EC(، نسبت به مطالعه، طراحی، اجرا و نظارت بر رعایت این مبحث توسط 

شرکت های ذی صلاح برای ساختمان های جدیدالاحداث خود اقدام کنند.
همچنیــن وزارت راه و شهرســازی موظف اســت با بهره گیــری از خدمات 
شرکت های ذی صلاح موضوع ماده )۴( قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان 
در چارچوب قوانین و مقررات، نســبت به کنترل و نظارت عالیه ســاختمان های 
جدیدالاحداث بخش خصوصی به منظور اطمینان از رعایت کامل الزامات مبحث 
1۹ مقررات ملی ســاختمان اقدام کند. شرکت های یاد شده نیز موظفند گزارش 
نظارت خود را به واحدهای ذی ربط وزارت راه و شهرســازی و شــهرداری ها ارایه 

کنند.
ارایه پایان کار به ســاختمان های جدید الاحداث از ابتدای سال 1۴01 منوط 
به رعایت مبحث )1۹( مقررات ملی ساختمان می باشد و به منظور آگاهی مردم 
از تلفات انرژی در ساختمان ها، وزارت کشور از طریق شهرداری ها موظف است از 
ابتدای ســال 1۴01 نسبت به درج رده انرژی در گواهی پایان کار ساختمان های 

جدیدالاحداث و نصب پلاک آن در ورودی در ساختمان ها اقدام کند.
دولت همچنین دستگاه های اجرایی مندرج در قانون خدمات کشوری را موظف 
کرد با استفاده از شــرکت های ذی صلاح حسب مورد نسبت به ممیزی انرژی و 
بازرســی فنی و دریافت برچســب انرژی طبق  استانداردهای مصوب و ابلاغی از 
سوی سازمان ملی استاندارد ایران برای ساختمان های در حال بهره برداری خود 
اقدام و نتیجه را به همراه طرح های بهینه سازی لازم به وزارتخانه های نفت، نیرو 

و راه و شهرسازی اعلام کنند.
از ابتدای سال 1۴02 ساختمان های دارای حداقل رده  انرژی / برچسب انرژی 
مشمول تخفیف )پاداش صرفه جویی( معادل ۵ درصد گاز بها و تعرفه برق خواهند 
شــد و به ازای هر رتبه ارتقای رده انرژی/ برچســب انرژی مشــمول ۵/2 درصد 
تخفیف بیشــتر می شوند و در صورت عدم کســب رده انرژی / برچسب انرژی از 
ابتدای ســال 1۴01 برای ســاختمان های جدید الاحداث دستگاه های اجرایی و 
بخش خصوصی افزایش گازبها و تعرفه برق ۳0 درصدی و برای ســاختمان های 
درحال بهره برداری دســتگاه های اجرایی افزایش گازبها و تعرفه برق 20 درصدی 

اعمال خواهد شد.

آزمون استخدامی دستگاه های اجرایی
 تا پایان سال برگزار می شود

رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور از برگزاری آزمون استخدامی دستگاه های 
اجرایی تا پایان امسال خبر داد.

بــه گــزارش خانه ملــت، میثــم لطیفی دربــاره زمــان برگــزاری آزمون 
استخدامی دســتگاه های اجرایی، گفت: برای برگزاری آزمون اســتخدامی منتظر 
بودیم تا دســتگاه ها با توجه به تغییر دولت، آخرین آمار و نیازهایشــان در حوزه 
تامین نیرو را ارائه کنند و تاکنون تنها آمار وزارت آموزش و پرورش مانده است که 
باید منتظر بمانیم تا وزیر آن مشخص شود چرا که بخش عمده ای از استخدام ها 

مربوط به این وزارتخانه است.
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور افزود: هم اکنون پیش نویس دفترچه 
آزمون استخدامی به طور کامل آماده شده است فقط باید در آن، عدد و رقم، پسُت 

و شهر برای وزارت آموزش و پرورش درج شود.
لطیفــی ادامه داد: امیدواریم اگر بتوانیم آمارهــا را دریافت کنیم تا پایان ماه 
آینــده، مقدمــات برگزاری این آزمــون را فراهم کنیم اما به طــور قطع آزمون 

استخدامی دستگاه ها تا پایان امسال برگزار خواهد شد.  
وی درخصوص نحوه جذب پذیرفته شــدگان آزمون استخدامی سال گذشته، 
یادآور شد: سال گذشــته افرادی که در آزمون استخدامی شرکت کرده بودند به 
دستگاه های اجرایی معرفی شدند که تعداد آنها ۳ برابر ظرفیت هم بود و پیرو آن 
دستگاه ها براساس ظرفیتشان با آنها مصاحبه کرده و با توجه به نیازی که در حوزه 

تامین نیرو دارند، برترین ها را انتخاب می کنند.
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور، تاکید کرد: فرآیند جذب این افراد در 
دستگاه ها در حال اجرا بوده و تقریبا نهایی شده است و در این زمینه با مشکلی 
مواجه نیستیم و تعدادی هم که باقی مانده اند در این آزمون پذیرفته نشده بودند.

دبیرکل حزب موتلفه: 
اغلب اقتصاددانان با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 

مخالف بودند
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی درباره لایحه دوفوریتــی دولت برای حذف ارز 
۴200 تومانی گفت: اغلب اقتصاددانانی که با رئیس جمهور جلسه داشتند با این 
امر مخالف بودند و برخی نهادهای امنیتی هم درباره تبعات امنیتی آن تذکر داده 
اند. اسدالله بادامچیان در پایان نشست دبیران حزب موتلفه با اشاره به ۴ پرسش 
کلیدی رئیس جمهور از اقتصاددانان گفت: کلید اصلی پاســخ به این پرسش ها، 

حفظ ارزش پول ملی است.
بادامچیان افزود: دولت ســیزدهم می تواند با اســتفاده از تجربه آموخته های 
اقتصــاد و بها دادن به مردم، مشــکلات فعلی را حل کنــد و با تحول در بودجه 

نویسی، بودجه 1۴01 را ابزار تعادل اقتصادی قرار دهد.
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی تصریح کرد: اگر روال بودجه به سبک ۴0 ساله 
قبلی باشد تنگناها باقی می ماند و پول پاشی به سفره مردم دردی را دوا نمی کند.

وی تاکید کرد: یارانه مسکّن هستند و چاره اقتصاد کشور در راهبردهای اقتصاد 
مقاومتی است. بادامچیان همچنین درباره لایحه دوفوریتی دولت برای حذف ارز 
۴200 تومانی گفت: اغلب اقتصاددانانی که با رئیس جمهور جلسه داشتند با این 
امر مخالف بودند و برخی نهادهای امنیتی هم درباره تبعات امنیتی آن تذکر داده 

اند. دولت باید محاسبات خود را درباره این تصمیم گیری دقیق کند.
وی با بیان اینکه به دلیل کاهش ارزش پول ملی آثار این تصمیم در بازار روی 
کالاهای دیگر اجتناب ناپذیر است اضافه کرد: این طور نیست که 110 هزار تومان 
به حســاب مردم واریز شود و پیش بینی قیمت ها در مورد کالاهایی که ارز آنها 
حذف شــود همانی باشد که کارشناســان دولت برآورد کرده اند و در مورد دیگر 

کالاها و خدمات اتفاق جدید قیمتی نیفتد.

اخبار کوتاه


